Conference  IDP 2011

Final Call for Papers
The Prosody-Discourse Interface (including research training workshop on prosody and special workshop on expressive and affective prosody)

University of Salford, Greater Manchester

12 September 2011 –  14 September (incl)

(just after the LAGB  7 – 10 September 2011, at the University of Manchester) 
Invited speakers:

Nicole Dehe, University of Konstanz

John Local, University of York

Chris Potts, University of Stanford

Marc Schroeder, German Research Centre for Artificial Intelligence

This conference is the fourth in a series which provides a forum for those working on the relationship between prosody and discourse.  As the previous conferences have shown, there is a range of phenomena which illustrate how research in prosody feeds into research in discourse and vice versa – for example, the communication of attitudes and emotions, constraints on implicit meaning, focus and information structure, the communication of irony, interaction and interactive meaning, humour in discourse, parentheticals, the interpretation of anaphora, the identification of processing units, and the identification of genre. The relationship between prosody and discourse has been viewed from the perspective of phonology, semantics, syntax, pragmatics, language acquisition, language processing, language pathology, stylistics, language evolution, and speech synthesis. Moreover, research has been carried out in a wide range of theoretical paradigms. We now aim to build on this research, and in this way develop a greater understanding of phenomena at the prosody-discourse interface.

The conference will consist of four parts:

1. 12 September: Research Training Workshop (for research students and academics who wish to develop an understanding of the issues involved in transcribing prosodic structure).

2. 13 – 14 September: Oral presentations on any area of the prosody-discourse interface

3. 13th September am & 14 September Poster sessions on any area of the prosody-discourse interface

4. 13 September pm: Special workshop on expressive and affective prosody (speakers: Diane Blakemore, Chris Potts, Marc Schroeder)

We now invite researchers in prosody and discourse to submit abstract for inclusion in themed sessions on any area of the prosody-discourse interface (including the topic of the special workshop). We expect abstracts to address the following questions from a range of theoretical paradigms:

· What are the different prosodic subsystems; how do they interact; and how do they contribute to the interpretation of discourse?

· How should we describe and analyze prosodic facts?

· What are the relevant units for the analysis of discourse; and what are their prosodic properties?

· How is discourse processed; and how does prosody affect discourse processing?

· How do context and prosody interact in the interpretation of discourse?

· What is ‘tone of voice’ and how does it affect interpretation?

· How do L1 and L2 speakers acquire an understanding of the relationship between prosody and context?

· What are the best methodological tools for the description and transcription of the prosodic properties of discourse?

Please note

· the conference will be held in English and French.  

· abstracts must be no more than 1 A4 page and written in Times 12 Font (plus an extra page for references and figures)

· two copies of the abstract must be submitted – one anonymous and the other marked with the name of the author(s), affiliation(s) and email address of the main author

· abstracts must be sent to the following address: IDPConf@Salford.ac.uk
· abstracts will be evaluated anonymously by the scientific committee for the conference. 

· abstracts should indicate if they are for an oral presentation, a poster, or both. Please note that we will not be able to accommodate everybody in the oral sessions.

Deadlines

Submission of abstracts: 15 April 2011

Notification of acceptance: 6 June 2011

Conference: 12 – 14 September 2011 

Conference website: http://www.famss.salford.ac.uk/page/pdi_conference 
Enquiries:

Diane Blakemore  (local organizer) d.blakemore@salford.ac.uk
Debbie Hughes (conference support) d.hughes1@salford.ac.uk
Gerry Howley (conference assistant) G.M.Howley@edu.salford.ac.uk
Conférence  IDP 2011

Dernier Appel à communication
Interface Discours & Prosodie (incluant qu’un workshop-tutoriel consacré à la prosodie et à son annotation, et un workshop sur la prosodie, l’expressivité et les émotions.

University of Salford, Greater Manchester  

12 September 2011 –  14 September (incl)

(après la conférence LAGB  7 – 10 September 2011, à l’Université de Manchester) 
Conférenciers invités :

Nicole Dehe, University of Konstanz

John Local, University of York

Chris Potts, University of Stanford

Marc Schroeder, German Research Centre for Artificial Intelligence

Cette conférence est la quatrième édition d’une série de conférences qui se veulent un forum pour les personnes travaillant sur les relations entre prosodie et discours. Comme l’ont montré les précédentes éditions, il existe un nombre important de phénomènes dont l’analyse des aspects prosodiques nécessite la prise en considération de recherches sur le discours, et l’analyse des aspects discursifs celle des travaux en prosodie: l’expression des attitudes et des émotions, l’implicite, le focus et la structure informationnelle, l’expression de l’ironie, le dialogue et la signification en interaction, les parenthétiques, l’interprétation des anaphores, l’identification des unités de traitement, et l’identification des genres, pour ne citer que quelques exemples. Les relations entre la prosodie et le discours ont été abordées par le biais de la phonologie, de la sémantique, de la syntaxe, de la pragmatique, de l’acquisition des langues, du traitement du langage, de la pathologie, de la stylistique, des changements linguistiques et du traitement automatique. De plus, les recherches ont été menées dans des paradigmes théoriques très variés. Nous voulons maintenant, en nous appuyant sur ces travaux, accroître nos connaissances dans le domaine de l’interface entre prosodie et discours.
La conférence comprendra quatre parties :
· la journée du 12 Septembre: workshop et tutoriel (destiné aux étudiants de niveau avancé et aux chercheurs qui souhaitent en savoir plus sur la transcription des faits prosodiques) 
· les 13 et 14 Septembre: présentations orales consacrées à l’interface Prosodie et Discours (plusieurs thèmes seront abordés)
· les 13 et 14 Septembre: présentations affichées consacrées à l’interface Prosodie et Discours (plusieurs thèmes possibles)
· Après-midi du 13 septembre : Workshop spécial consacré à la prosodie expressive et à la prosodie des émotions (Invités: Diane Blakemore, Chris Potts, Marc Schroeder)

Nous invitons les chercheurs en prosodie et en discours à soumettre un résumé qui porte sur les thèmes des sessions spéciales ou sur n’importe quelle question relative à l’interface Prosodie & Discours (y compris pour le workshop thématique spécial). Selon nous, les soumissions devraient aborder, dans des paradigmes théoriques et/ou méthodologiques variés, des questions comparables à celles qui suivent:

· Quels sont les différents sous-systèmes de la prosodie ? comment interagissent-ils ? et comment contribuent-ils à l’interprétation discursive ? Comment décrire et analyser les faits prosodiques ?
· Quelles sont les unités importantes pour l’analyse du discours, et quelles sont leurs propriétés prosodiques ? 
· Comment interprète-t-on le discours ? et comment la prosodie intervient dans ce traitement ?

· Comment le contexte et la prosodie interagissent-ils dans l’interprétation discursive ? 
· Que se cache-t-il derrière le « ton de la voix » et comment cela affecte-t-il l’interprétation ?

· Comment les locuteurs en L1 ou en L2 acquièrent-ils une compréhension des relations entre prosodie et contexte ? 
· Quels ont les meilleurs outils méthodologiques pour la description et la transcription des propriétés prosodiques du discours ? 
Informations importantes à retenir
· les langues de la conférence sont l’anglais et le français. 
· les résumés ne doivent pas excéder une page au format  A4 en Times 12 (une page supplémentaire est acceptée pour les références et les figures)

· le résumé doit être soumis en deux exemplaires – l’un anonyme et l’autre comportant le(s) nom(s), affiliation(s) et adresse(s) de l’/des auteur(s) 
· les résumés doivent être envoyés à l’adresse suivante : IDPConf@Salford.ac.uk
· les résumés seront évalués anonymement par le comité scientifique de la conférence. 

· il faut indiquer sur les résumés ou dans le corps du message d’envoi si la soumission est envisagée pour une présentation orale, affichée, ou pour les deux. 

NB : toutes les contributions ne pourront pas être présentées dans des sessions orales. 
Dates à retenir
Soumission des résumés : 15 Avril 2011

Notification : 6 Juin 2011

Conférence: 12 – 14 September 2011 
Site WEB : http://www.famss.salford.ac.uk/page/pdi_conference 
Demande d’informations complémentaires:

Diane Blakemore (Organisateur local) d.blakemore@salford.ac.uk
Debbie Hughes (aide à l’organisation) d.hughes1@salford.ac.uk
Gerry Howley (co-organisateur local) G.M.Howley@edu.salford.ac.uk
